
A U R K I B I D E A

F SAILA:

Galderak:

—Galdera, toki entitateek kirol instalazioetarako proposatutako laguntzei buruzkoa. Foru Diputazioaren

erantzuna (3. or.).

—Galdera, lursail publikoan familiari eginiko monumentuaz Nafarroako Berdintasunerako Institutuak duen

iritziari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (4. or.).

—Galdera, Gizarte Zerbitzuen Plan Estrategikoari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (4. or.).

—Galdera, Mendillorriko igerilekuei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (5. or.).

—Galdera, Nafarroako Gobernuak hirugarrenei alokatutako bulegoei eta horien kostuari buruzkoa. Foru

Diputazioaren erantzuna (5. or.).

—Galdera, Nafarroako Gobernuak hirugarrenei alokatutako bulegoei eta Higiezinen Planaren arabera

hemendik aurrera alokatuko ez direnez gero ordaindu beharko ez den kostuari buruzkoa. Foru Diputazioa-

ren erantzuna (6. or.).

—Galdera, jakiteko ea Higiezinen Planean bidezainen etxeen erabilera eta kudeaketa arloko neurririk jaso-

tzen den. Foru Diputazioaren erantzuna (8. or.).

—Galdera, jakiteko ea Higiezinen Planean Gobernuak aintzat hartu duen Santa María la Real ikastetxea

erosteko aukera. Foru Diputazioaren erantzuna (8. or.).

—Galdera, 2008ko ekitaldian sortutako errentei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (9. or.).

—Galdera, Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietarako Departamentuaren zerbitzuen erabiltzaileei

buruzko datuak zentralizatzeko sistemari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (10. or.).

—Galdera, Aiegiko Udalak jasotako laguntzei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (10. or.).

—Galdera, SPRIN enpresa publikoari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (11. or.).

—Galdera, L’Urederra Fundazioaren instalazioei eta Tuterako nekazaritza-elikagaien hiriari buruzkoa. Foru

Diputazioaren erantzuna (12. or.).

—Galdera, langile autonomoen eta soldatako langileen zerga-ordainketari buruzkoa. Foru Diputazioaren

erantzuna (13. or.).

—Galdera, kapital aldakorreko inbertsio sozietateei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (14. or.).
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—Galdera, Esako arrain-haztegian gaizkataren hazkuntzaz arduratzen den enpresari buruzkoa. Foru Diputa-

zioaren erantzuna (14. or.).

—Galdera, udal idazkaria Ororbiako Udalarekin partekatu beharrari buruz Ezkabarteko Udalak egiten duen

eskariari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (18. or.).

—Galdera, ikastetxe publiko berean eta hizkuntza eredu berean eskolatzeko zailtasunak dituzten familiei

konponbide bat emate aldera aurreikusitako jarduketei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (18. or.).

—Galdera, Eslabako Santa Crisen aurkitutako piezak eta indusketa arkeologikoa direla-eta Gobernuak ditu-

en planei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (20. or.).

—Galdera, Urbasako Jauregian aurreikusitako jarduketei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (21. or.).

—Galdera, Estellerriko eremu ureztagarriaren proiektuari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (22. or.).

—Galdera, nekazariek eta abeltzainek ekoitzitako produktuen prezioei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran-

tzuna (24. or.).

—Galdera, Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietarako Departamentuak behin-behinekotasunari buruz

hartutako neurriei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (25. or.).

—Galdera, Los Arcosko abiadura handiko zirkuituari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (26. or.).

—Galdera, itxaron-zerrendak murrizteko edo Osasun Laguntza Espezializatuko Itxaronaldien Bermeei

buruzko Foru Legeari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (27. or.).

Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 1. zk. / 2010eko urtarrilaren 13a
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Galdera, toki entitateek kirol instalazioetarako proposatutako laguntzei

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du toki entitateek kirol instalazioetarako proposa-
tutako laguntzei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du aurten toki entitateek kirol instalazioetara-
ko proposatutako laguntzei buruz (PES 223-09).
Hona hemen Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte
Gaietako kontseilariaren erantzuna:

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilariaren otsailaren 13ko 52/2009 Foru Agin-
duaren bitartez, Nafarroako toki entitateek kirol
instalazioen arloan inbertsioak egiteko dirulagun-
tzen 2009ko deialdiaren oinarriak onetsi zen.

Behin dokumentazioa aurkezteko epeak amai-
turik, 68 entitatek deialdirako 81 proiektu aurkeztu
dituzte.

Aurkeztutako dokumentazioa aztertuta, ondori-
oztatu da aurkeztutako proiektuetatik 21 ez dato-
zela bat deialdiko oinarriekin. Horrenbestez, azke-
nean, aurkeztutako proiektuetatik % 26 ezetsi egin
ziren.

Gainerako 60 proiektuak ebaluatu egin ziren.
Horietatik 32 ezetsi egin dira, erreferentziako dei-
aldiko oinarrietan ezarritakoari jarraituz.

Iruñean, 2009ko urriaren 1ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo

F saila:
GALDERAK
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Galdera, Gizarte Zerbitzuen Plan Estrategikoari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du Gizarte Zerbitzuen Plan Estrategikoari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak

Gizarte Zerbitzuen Plan Estrategikoari buruzko
galdera egin du (PES 229/09). Hona hemen Fami-
lia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseila-
riaren erantzuna:

Gizarte Zerbitzuen I. Plan Estrategikoak, VI.
kapituluan, lerro estrategikoak eta jarduteko krono-
grama ezartzen ditu.

Kapitulu horretan jada sarturik daude legebil-
tzar horrek eztabaida prozesuan igorritako jardue-
ra berriak, bia eta haiek exekutatzeko epea ere.

Iruñean, 2009ko urriaren 1ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo

Galdera, lursail publikoan familiari eginiko monumentuaz Nafarroako

Berdintasunerako Institutuak duen iritziari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du lursail publikoan familiari eginiko monumentuaz
Nafarroako Berdintasunerako Institutuak duen iri-
tziari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du lursail publikoan familiari eginiko monu-

mentuaz Nafarroako Berdintasunerako Institutuak
duen iritziari buruz (PES 224/09). Hona hemen
Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako kon-
tseilariaren erantzuna:

Henriette Boutens van Uden artistak familiari
buruz duen ikuskera adierazi du familiari eginiko
monumentuan. Artelan hori arte-adierazpide bat
da, eta gisako obra guztiak bezala, hainbat inter-
pretazio eragin ditzake.

Eceolaza jaunaren galderatik interpretazio
jakin bat atera liteke, baina ez da Nafarroako Ber-
dintasunerako Institutuaren zeregina gisa horreta-
ko eztabaidetan sartzea, institutuaren lehentasu-
nezko eginkizuna baita gizonen eta emakumeen
arteko berdintasun politikak sustatzea.

Iruñean, 2009ko urriaren 1ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo



Galdera, Mendillorriko igerilekuei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du Mendillorriko igerilekuei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak
Mendillorriko igerilekuei buruzko galdera egin du

(PES 230/09 idatzizko galdera). Hona hemen
Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako kon-
tseilariaren erantzuna:

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
Departamentuak ezin du informaziorik eman
eskatutako gaiari buruz, ez baita haren eskumena,
Iruñeko Udalarena baizik.

Bere garaian, Nafarroako Kirol eta Gazteriaren
Institutuak trinketa eta kiroldegia hartzen dituen
kirol gunea eraiki zuen, eta instalazioa egin eta
eraiki ondoren, Iruñeko Udalari eman zion, eta
bera da, gaur egun, instalazio horren jabea.

Iruñean, 2009ko urriaren 1ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Galdera, Nafarroako Gobernuak hirugarrenei alokatutako bulegoei eta

horien kostuari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Juan José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin
du Nafarroako Gobernuak hirugarrenei alokatuta-
ko bulegoei eta horien kostuari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Juan

José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin du
(PES-210) jakiteko zein den 2009ko ekainaren
30ean, zenbat metro koadro dauzkan Nafarroako
Gobernuak hirugarrenei alokatuta –bulegoak edo
bestelako egoitzak– eta zein den horrek dakarren
urteko kostua. Hona Ekonomia eta Ogasun kon-
tseilariaren erantzuna:

Nafarroako Gobernuak 19.094,14 metro koa-
dro dauzka hirugarrenei alokatutako bulego eta
egoitzetan. Urtero 3.488.352,74 euroko kostua
dakarte guztira.

Iruñean, 2009ko urriaren 5ean

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, Nafarroako Gobernuak hirugarrenei alokatutako bulegoei eta

Higiezinen Planaren arabera hemendik aurrera alokatuko ez direnez

gero ordaindu beharko ez den kostuari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Juan José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin
du Nafarroako Gobernuak hirugarrenei alokatuta-
ko bulegoei eta Higiezinen Planaren arabera
hemendik aurrera alokatuko ez direnez gero
ordaindu beharko ez den kostuari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako Juan José Lizarbe Baz-
tán jaunak galdera egin du jakiteko, Gobernu Kon-
tseiluak iragan ekainaren 29an onetsitako
Higiezinei buruzko Plana dela-eta, Nafarroako
Gobernuak hirugarrenei alokatuta dituen metro
koadroetatik zenbat utziko dion alokatzeari eta
zenbateko kostua aurreztuko den horren ondorioz.
Ekonomia eta Ogasuneko kontseilariak, horri
dagokionez, honakoa dio:

Erantzun honekin batera doa taula bat, non
eskatutako informazioa jaso baita, hau da, espre-
suki daude adierazita lokalen kokapena, zein zer-
bitzura dauden atxikita, tamaina, alokairuaren kos-

tua eta alokairuaren epemuga (kontratuaren ara-
berakoa eta praktikan izandakoa).

Alokairuen zenbatekoari dagokionez, zenbate-
ko osoa hau da: 2.874.731,66 euro. Alokairu-kon-
tratuen datu zehatzik ezin da eman, debekatu egi-
ten baitu Datu Pertsonalak Babesteari buruzko
abenduaren 13ko 15/1999 Lege Organikoak, 6.
artikuluak hain zuzen. Arau horrek modu orokorre-
an ezartzen duenez, “izaera pertsonaleko datuak
tratatzeko, ukitutako pertsonaren baimen argi eta
garbia beharko da, non eta legez ez den besterik
ezartzen.” Araudia ikusita, ez dago inongo xeda-
penik biderik ematen duenik parlamentari bati
Administrazioak sinatutako alokairu-kontratuei
buruzko datu zehatzik emateko, horietan beste
pertsona batzuen datu pertsonalak eta ekonomi-
koak baitaude jokoan, alokatzaileenak hain zuzen.

. Kontuan har litekeen salbuespen bakarra da
lege organikoko 6. artikuluko 2. idatz-zatian jasota-
koa: “Ez da baimenik beharko baldin eta datu per-
tsonalak negozio- lan- edo administrazio-harre-
man bateko kontratu edo aurrekontratu bateko
aldeenak izan eta beharrezkoak badira kontratu
edo aurrekontratu horri eusteko edo hori betetze-
ko”. Baina kasu honetan hori gertatzen da, alokai-
ruko harreman juridikoa mantentzeko edo betetze-
ko ez baitago datuak parlamentari bati eman
beharrik.

Iruñean, 2009ko urriaren 5ean

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasuneko kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, jakiteko ea Higiezinen Planean Gobernuak aintzat hartu duen

Santa María la Real ikastetxea erosteko aukera.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Juan José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin
du jakiteko ea Higiezinen Planean Gobernuak ain-
tzat hartu duen Santa María la Real ikastetxea
erosteko aukera.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikita foru parlamentari Juan

José Lizarbe Baztánek galdera egin du (PES-213)
jakiteko duela gutxi onetsitako Higiezinei buruzko
Planaren testuan edo aldez aurreko eztabaidan
kontuan izan al duen Gobernuak Santa María la
Real Ikastetxeak (Maristak) bere hezkuntza pro-
iektua garatzen zuen eraikina erosteko aukera,
bertan administrazio-zerbitzuak edo bestelakoak
betearazteko eta, hala, alokatutako lokalen kopu-
rua murrizteko edo ondarearen kudeaketa optimi-
zatzeko. Hona Ekonomia eta Ogasun kontseilaria-
ren erantzuna:

Testu horretan ez da higiezin hori erostea
aurreikusten.

Iruñean, 2009ko urriaren 5ean

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla

Galdera, jakiteko ea Higiezinen Planean bidezainen etxeen erabilera eta

kudeaketa arloko neurririk jasotzen den.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Juan José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin
du jakiteko ea Higiezinen Planean bidezainen
etxeen erabilera eta kudeaketa arloko neurririk
jasotzen den.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Juan
José Lizarbe Baztán  jaunak galdera egin du
(PES-212) jakiteko Gobernu Kontseiluak iragan
ekainaren 29an onetsitako Higiezinei buruzko Pla-
naren ondorioz aurreikusi ote den neurririk Nafa-
rroako zenbait tokitan dauden bidezainen etxeak
kudeatzeko eta erabiltzeko. Hona Ekonomia eta
Ogasun kontseilariaren erantzuna:

Testu horretan ez da “bidezainen etxeekin”
lotutako inongo jarduerarik aurreikusten.

Iruñean, 2009ko urriaren 5ean

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla



Galdera, 2008ko ekitaldian sortutako errentei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du
2008ko ekitaldian sortutako errentei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 18ko 91.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Maiorga Ramírez Errok galdera
egin du (PES-246) 2008ko ekitaldian sortutako

errenten jatorriari buruz (laneko errenten eta kapi-
taleko errenten zenbatekoak eta ehunekoak, lane-
ko errenten eta kapitaleko errenten zerga-bilketa).
Hona Ekonomia eta Ogasun kontseilariaren eran-
tzuna:

Lehendabizi adierazi beharra dago 2008kok
zergaldiari dagozkion Pertsona Fisikoen Errenta-
ren gaineko Zergaren (PFEZa) txosten soziometri-
koak, gaur egun, prestatzeko prozesuan daudela,
zergaren aitorpenetan oinarrituta. Aitorpenak aur-
kezteko epea aurtengo ekainaren 23an amaitu
zen.

Ondoren, PFEZaren zerga-oinarriari buruzko
informazioa ematen dugu, Nafarroako Zerga Oga-
suneko 2007ko zergaldiko txosten soziometrikoe-
tan ageri denaren arabera:

Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 1. zk. / 2010eko urtarrilaren 13a
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ERRENTAREN JATORRI FUNTZIONALA 

Etekin garbiak 

PFEZa-2007 

   
Etekin garbiaren zenbatekoa   % 

  (EUROAK, MILIOITAN)  (Etekin garbia/zerga-oinarriaren guztizkoa) 

Lana 6.998,60 % 78,93 

   

Higigarrien kapitala (zati 
orokorra eta zati berezia) 494,59 % 5,58 

   

Higiezinen kapitala 123,81 % 1,40 
 
Iruñean, 2009ko urriaren 9an

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, Aiegiko Udalak jasotako laguntzei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du Aiegiko Udalak jasotako laguntzei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 18ko 91.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du Aiegiko Udalak jasotako laguntzei buruz
(PES 242/09). Hona hemen Familia, Gazteria,
Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilariaren erantzu-
na:

Departamentuko kontabilitate-datuak kontsul-
tatuta, egiaztatu dugu 2009ko ekitaldian zehar,

Galdera, Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietarako Departamentua-

ren zerbitzuen erabiltzaileei buruzko datuak zentralizatzeko sistemari

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietarako
Departamentuaren zerbitzuen erabiltzaileei buruz-
ko datuak zentralizatzeko sistemari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak
galdera egin du gizarte zerbitzuen erabiltzaileei
buruz (PES 233/09). Hona hemen Familia, Gazte-
ria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilariaren
erantzuna:

Eceolaza jaunak informazioa eskatu du gizarte
zerbitzuetako erabiltzaileen datuak zentralizatzeko
dagoen sistemari buruz.

Horri dagokionez, datuen zentralizatzeari
buruzko erreferentzia ikusita eta ulertuta eskatzen
den informazioa toki entitateen menpeko oinarriz-
ko gizarte zerbitzuen erabiltzaileei buruzkoa dela,
esan beharra daukagu Gizarte Zerbitzuetako Era-
biltzaileen Sistema Integratua izeneko sistema
erabiltzen dugula.

Osasun eta Gizarte Politikako Ministerioak
banatutako tresna informatiko bat da. Tresna hori
Nafarroako oinarrizko gizarte zerbitzu guztietan
ezarrita dago.

Sistemak aukera ematen du erabiltzailearen
arreta kudeatzeko, Nafarroako Gobernuko Familia,
Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako Departamen-
tuari eta Osasun eta Gizarte Politikako Ministerio-
ari datu horiek estatistikoki erabiltzeko bidea ema-
ten baitie.

Iruñean, 2009ko urriaren 5ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo



Aiegiko Udalari zuzenean ordainketa bakarra egin
zaiola.

Izan ere, 2009ko urtarrilaren 21ean, udalari
90.448,20 euroko dirulaguntza ordaindu zitzaion,
Nafarroako Kirolaren Institutuko zuzendari kudea-

tzailearen 511/2008 Ebazpenaren bidez, bi padel
pista estaltzeko.

Iruñean, 2009ko urriaren 8an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Galdera, SPRIN enpresa publikoari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Amanda Acedo Suberbiola andreak galdera
egin du SPRIN enpresa publikoari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Aman-
da Acedo Suberbiolak galdera egin du SPRIn
sozietate publikoaren gaineko argibide batzuk
eskatzeko (PES-226). Hona Ekonomia eta Oga-
sun kontseilariaren erantzuna:

1- Lehendabiziko galdera Nafincoren eta SPRI-
Nen artean izandako lankidetzari buruzkoa da.
Bada, bi sozietate horiek 2006ko martxoaren 1ean
aholkularitza-zerbitzuen errentamendu-kontratu

bat sinatu zuten, eta kontratu hori 2007ko abendu-
aren 31n amaitu zen. Epe horretan, eta kontratatu-
ta zeukan kanpo-aholkulari bat erabiliz, NAFIN-
COk arlo ekonomiko eta finantzarioko zenbait
aholku-zerbitzu eman zizkion SPRINi, 5.625 euro-
ko prezioan guztira, BEZik gabe.

2- Bigarren galdera L’Urederra Fundazioak
SPRINen edo Nafarroako Foru Komunitatearen
alde eginiko eskubideen lagapenari buruzkoa da.
Bada, L’Urederra Fundazioak, gaurkoz, ez dio
patenteen, know-how-en edo jabetza industrialeko
nahiz intelektualeko beste eskubideen inongo
lagapenik egin SPRINi.

3.- Hirugarren galdera SPRINek eta PGAk
sinaturiko kontratuen gaurko egoerari buruzkoa
da. Erantzun beharra dago gaurkoz, indarrean
dagoela SPRINek eta Transportes Aéreos Portu-
gueses, S.A. enpresak sinatuta duten lankidetza-
hitzarmenaren luzapena.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, L’Urederra Fundazioaren instalazioei eta Tuterako nekazaritza-

elikagaien hiriari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Amanda Acedo Suberbiola andreak galdera
egin du L’Urederra Fundazioaren instalazioei eta
Tuterako nekazaritza-elikagaien hiriari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Aman-
da Acedo Suberbiolak galdera egin du SPRIn
sozietatearen gaineko argibide batzuk eskatzeko
(PES-227). Hona Ekonomia eta Ogasun kontseila-
riaren erantzuna:

1.- ACR enpresak Los Arcos-eko Zentro Tekno-
logikoa eraikitzeari buruzko galderari erantzute-
kok, esan beharra dago lan horien adjudikazioa
Nafarroako Administrazio Publikoen Kontratuei
buruzko Foru Legeko 1.4 artikuluan ezarritakoari
jarraituz  10/1998 de 16 de junio. Horretarako,
lehiaketarako deialdi bat egin zen, eta bederatzi
enpresari egin zitzaion gonbita. Horietatik bostek
eskaintzak aurkeztu zituzten. Lehiaketa hori ACR
enpresari adjudikatu zitzaion, 2.211.522,69 euro-
tan, BEZa barne.

ACR enpresari, amaieran, 2.379.484,68 euro
ordaindu zitzaizkion, BEZa barne. % 7,6ko desbi-
deratze hori segurtasuneko neurrien, neurri biokli-

matikoen eta efizientzia energetikoko neurrien
bidezko hobekuntza batzuk egiteagatik gertatu
zen.

2- Tuterako Nekazaritza-elikagaien Hiriko lur-
sailak saltzeari buruzko galderari dagokionez,
hauxe da gaurko egoera:

– Azaleran guztira 66.222,50 m2 egiten duten
8.11, 8.12, 8.13, 8.14, 8.15 eta 8.1 lursailak saltze-
ko bi eskritura publiko izenpetu dira.

– Lursailak erreserbatzeko hamabi kontratu pri-
batu sinatu dira, 6.1, 6.2, 1.2, 1.3, 1.4, 2. POL, 1.5,
2.1, 8.3, 4.1, 3.1, 2.1, 8.3, 4.1, 3.1, 2.2, 8.4, 8.5,
8.6, 8.7, 1.1 lursailei dagozkienak. Guztira, 98.583
m2 egiten dute.

– Errentamenduko kontratu pribatu bat sinatu
da, lursailak erosteko aukerarekin. Azaleran guzti-
ra 12.000 m2 dituen 6.9 lursailari dagokio.

– Errentamenduko bi kontratu pribatu sinatu
dira, nabe industrialak erosteko aukerarekin. Aza-
leran guztira 2.468 m2 dituzten 6.16, 6.17 eta 6.10
lursailei dagokie.

– Azkenik, 21.584,84 m2ko azalera duen 4.7
lursailean, Azpiegitura Komunetarako Zentrala
dago, Ciudad Agroalimentaria de Tudela, S.L.
enpresarena.

Aurreko guztiaren ondorioz, gaurko egunean,
Tuterako Nekazaritza-elikagaien Hiriko 566.398
m2etatik  200.858,34 m2 harturik edo erosteko kon-
promisoarekin daude, hau da, guztiaren % 35,46.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, langile autonomoen eta soldatako langileen zerga-ordainketari

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du

langile autonomoen eta soldatako langileen zerga-

ordainketari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-

luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,

Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-

ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.

Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 18ko 91.

Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin
du profesionalen eta autonomoen sektoreak
ordaintzen dituen zergei buruz –PES-245–. Hona
hemen Ekonomia eta Ogasun kontseilariaren
erantzuna:

Nafarroako Zerga Ogasunaren 2007ko zergal-
diko Pertsona Fisikoen Errentaren gaineko Zergari
buruzko txosten soziometrikoetan jasotakoaren
arabera, zergaren arauetan “lanaren etekin” gisa,
“enpresa jardueren etekin” gisa eta “jarduera  pro-
fesionalen etekin” gisa sailkatutako errenta-osagai-
ei dagokien batez besteko errenta, zergaldi horre-
tan etekin horiek jarduera gisa jaso dituzten
zergadunen kasuan, honakoa da:

ERRENTAREN JATORRI FUNTZIONALA 

Osagai nagusia. Batez besteko etekina (eurotan) 

PFEZa-2007 

   

LANAREN ETEKINAK 
JARDUERA 

PROFESIONALEN 
ETEKINAK 

ENPRESA-JARDUEREN 
ETEKINAK 

19.509,89 28.732,37 15.567,71 

Iruñean, 2009ko urriaren 9an

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, Esako arrain-haztegian gaizkataren hazkuntzaz arduratzen den

enpresari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Esako arrain-haztegian gaizkataren hazkuntzaz
arduratzen den enpresari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 25eko 94.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Aitor Etxarri Pellejerok galdera
egin du Mercantil Navarra Food S.L. enpresari
buruz, zeinak bere instalazioak Piscifactoría de
Sierra Nevada S.L.ri saldu baitzizkion. Hona Nafa-
rroako Gobernuaren erantzuna:

Nafarroako Gobernuak, Sociedad de Desarro-
llo de Navarra, S.A.ren (SODENA) bitartez, Pisci-
factoría de Sierra Nevada S.L.ren lankidetzarako
proposamen bat jaso zuen, Esan (Nafarroa) koka-

turiko arrain-haztegiari buruzko inbertsio-proiektu
batekin. Arrain-haztegia gaizkataren hazkuntzan
eta kabiarra ekoizteko eta merkaturatzeko lanetan
arituko zen.

Navarra Food itxi eta bertako langileak kaleratu
ondoren, Piscifactoría de Sierra Nevada S.L.k
planteaturiko proposamena aztertu zuen Sode-
nak, hain zuzen ere produkzio jarduera lehenera-
tzeko, baina Navarra Food merkataritza-sozietate-
arekin harremanik eduki gabe. Piscifactoría de
Sierra Nevada S.L. da, beraz, gaizkataren jardue-
rarekin lotuta dagoena.

1.-) Arrain-haztegiaren aurreko jabea Navarra
Food S.L. merkataritza sozietatea zen. Sozietate
horrek, erregistro publikoetan ageri den informa-
zioaren arabera, zorrak zeuzkan zenbait entitate
publiko eta pribaturekin. Birkobratzeko kudeaketei
buruzkoa, hurrengo erantzunean dator.

Gaur den egunean, ez dago inon jasota Nafa-
rroako Zerga Ogasunak zorrik edo zor-prozedura-
rik zabalduta duenik aipatu merkataritza-sozietate-
arekin, zeren eta egon ziren zorren ondorioz
2007an finka batzuk bahitu eta gero bahiketa hura
exekutatu baitzen. Higiezinak Piscifactoría Sierra

Galdera, kapital aldakorreko inbertsio sozietateei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du
kapital aldakorreko inbertsio sozietateei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 18ko 91.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Maiorga Ramírez Errok galdera

egin du jakiteko zenbat kapital aldakorreko inber-
tsio-sozietatek duten helbide fiskala Nafarroan eta
zein den sozietate horiek eginiko kotizazioen zen-
batekoa –PES-247–. Hona Ekonomia eta Ogasun
kontseilariaren erantzuna:

Nafarroako Zerga Ogasunean ageri diren datu-
en arabera –2007ko zergaldiari buruzkoak dira–,
kapital aldakorreko hamar inbertsio-sozietatek
aurkeztu dute sozietateen gaineko zergaren aitor-
pena. Haien kuota likidoak 11.695,5 euro egiten
du.

Iruñean, 2009ko urriaren 9an

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla



Nevada S.L. enpresak erostearekin, Foru Ogasu-
narekiko zorra ordaindu ahal izan zen.

2.-) Nafarroako Gobernuak partaidetza du,
Sociedad de Desarrollo de Navarra, S.A.ren bitar-
tez, Piscifactoría de Sierra Nevada, S.L. sozietate-
an, zeinak ez baitu inongo zorrik ente publikoekin,
bere garapenari dagozkionez gainera.

Nabarmendu beharra dago Sodenak partaide-
tza duen unetik, Piscifactoría de Sierra Nevada,
S.L.k akordio bat lortu duela Esako arrain-haztegia
kokatuta dagoen higiezinak erosteko, baina exijitu
zuen prezioa ez ordaintzea zuzenean Navarra
Food, S.L.ri, baizik eta sozietate horren hartzeko-
dunei, hain zuzen ere higiezinen gaineko bahiturak
jasota zituztenei. Horien artean, Foru Ogasuna
zegoen, adierazi bezala.

Horrela, Sierra Nevada, S.L. arran-haztegiak
saihestu zuen arrain-haztegiaren salmentaren pre-
zioa arbitrarioki erabiltzea edo hartaz edonola bali-
atzea.

3.-) Nafarroako Gobernuak ez du inongo par-
taidetzarik Navarra Food S.L. enpresan, ez eta
haren inongo bazkiderekin ere inongo sozietate-
tan.

Nafarroako Gobernuak, Sociedad de Desarro-
llo de Navarra, S.A.ren bitartez, Piscifactoría de
Sierra Nevada, S.L. merkataritza sozietatean parte
hartzen du.

Nafarroako Gobernuak ez du inon jasota Pisci-
factoría de Sierra Nevada enpresako egungo baz-
kideak Navarra Food, S.L.ko bazkideak zirenik, ez
Sociedad de Desarrollo de Navarra S.A.k bere
partaidetza hartu zuenean, ez eta lehenago edo
geroago ere.

Ez dakigu Navarra Foodek inongo zorrik duen
Gizarte Segurantzarekin, Esako Udalarekin edo
Ebroko Konfederazio Hidrografikoarekin ere, zeren
eta Sodenak, sozietate gisa, ez baitu inongo
harremanik merkataritza-sozietate horrekin, ez eta
haren bazkideetako bakarrarekin ere.

4.-) Nafarroako Gobernuak Piscifactoría de
Sierra Nevadako partaidetzaren xedea ziren higie-
zinen egoera aztertu zuen, eta ez daki transakzio-
aren xedea den higiezinaren gainean ostentzerik
dagoenik.

Nafarroako Gobernuak, Sociedad de Desarro-
llo de Navarra S.A. sozietatearen bitartez eta
horrek Piscifactoría de Sierra Nevada S.L.n duen
partaidetzaren bitartez, exijitu zuen Esako arrain-
haztegiaren erosketan erabateko segurtasun juri-
dikoa egon zedin, eta balioa eman zion erosketa-
rengatik ordaindutako prezioa erabil zedin Navarra

Food, S.L.ren zorrak, erregistro publikoetan ageri
zirenak, ordaintzeko.

5.-) Piscifactoría de Sierra Nevada, S.L.k ustia-
tzen dituen gaizkatek 12-15 urte behar dituzte pro-
dukzio-aldian egoteko. Eta prozesu hori Riofríon
egin izan da eta egiten da gaur egun ere. Esako
arrain-haztegian ez da kabiarrik ekoitzi.

Piscifactoría de Sierra Nevada merkataritza-
sozietateak ziurtagiri ekologikoa duen enpresa da
kabiarra ekoizteko sistemei dagokienez.

6.-) Gaur arte produktuarekin eginikoak funtse-
an sustapenaren arloari zuzendutakoak izan dira.
Kabiarraren kopurua oso txikia da, eta funtsean
zenbait biltzar edo/eta azoketan edo merkatuari
buruzko merkataritza-zundaketetan erabiltzera
mugatu da, “Erresumako Kabiarra” markarekin.

Nafarroak ezin du inongo ekintzarik abiarazi,
emaitza positiborik izateko aurreikuspen txikiena-
rekin, babestuta ez duen marka baten aurka edo
Nafarroako Foru Komunitateari hertsiki lotutako
zeinu edo ikurrak ez daramatzan marka baten
aurka.

Ildo beran, “kabiar” hitza generikoa da eta
“erresuma” hitza erresuma izandako beste erregio-
ren bati buruzkoa izan daiteke, Espainiakoa nahiz
beste inongoa. Izan ere, erresuma hitza sarturik
dago jada erregistraturikok marka ugaritan, horie-
tako asko Nafarroako Gobernuak “Reyno Gour-
met” marka erregistratu aurrekoak. Babestuta
dagoena, eta Nafarroako Gobernuak uneoro
defendatuko duena, “Reyno Gourmet” deitura da.
Guztiz burugabea litzateke marka guztiek erresu-
ma hitza erabiltzearen aurka jartzea.

7.-) Nafarroako Gobernuko Ingurumen eta Ur
Zuzendaritza Nagusiak ezagutzen ditu Piscifacto-
ría de Sierra Nevada merkataritza-sozietatearen
jarduerak, bere eskumenei dagokienez; hori bera
gertatzen da Esako instalazioetako faunaren aldi
baterako erabilerarekin, Ingurumen eta Ur Zuzen-
daritza Nagusiak 730/2008 eta 1998/2009 ebazpe-
netan baimendutakoa.

Garrantzitsua da argitzea gaizkaten erabilerak,
Esan egiten denak, ez duela merkataritza-izaera-
rik. Une hauetan, Esa soilik gaizkatekin esperi-
mentatzeko zentro bat da. Merkataritza-sozietate-
ak baimena eskuratu zuen 2008ko apirilaren 11n
gaizkatak Esako arrain-haztegian erabiltzeko,
esperimentazio zentro gisa. Horixe berariaz adie-
razia dago Landa Garapeneko eta Ingurumeneko
kontseilariaren erantzunean, aurtengo maiatzean
foru parlamentariak eginiko galderari emandako-
an.
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2009ko apirilaren 8an, haren luzapen bat eska-
tu zen, Esako udalarekin zenbait bilera egin ondo-
ren. Bilera horiek direla-eta atzerapen batzuk ger-
tatu ziren jarduera sailkatuaren l izentzia
eskuratzeko.

2009ko abuztuaren 11n egin zen azken bilera,
eta haren ondoren, enpresa ebaluatzen ari zen jar-
duerarako lizentzia lortzeko zeuden aukera, eta
atzerapena ikusita, Nafarroako Gobernuko Landa
Garapeneko Departamentuari beste 6 hileko luza-
pena eskatu zion.

Ez dugu ezagutzen, Ingurumen eta Ur Zuzen-
daritza Nagusiaren eskumena delako, enpresak
beste jarduerarik egin duen: arrain-haztegiko pro-
dukzioren bat beste autonomia erkidegoren bate-
an, bere produktuak nazioan nahiz nazioartean
merkaturatu edo bestelakoren bat.

8.-) Piscifactoría de Sierra Nevada, S.L. merka-
taritza sozietatea ez dago jarduera ekonomikoen
gaineko zergan alta emanda, hartatik salbuetsita
dagoelako.

9.-) Sociedad de Desarrollo de Navarra, S.A.k
Piscifactoría de Sierra Nevada, S.L.ren kapital
sozialaren partaidetza bat hartu zuen 2008ko api-
rilean, eta hartan parte hartzeari buruzko txoste-
nak merkataritza-sozietate bati dagozkionak dira,
eta, horrenbestez, isilpekoak. Ezin dugu isilpekota-
sun klausula batean babesturiko inongo informazi-
orik eman, informazio publikoaren izaera duenaz
beste –sozietatearen urteko kontuetan jasotakoa–;
izan ere, horretan egiazta daiteke sozietate horren
akziodunak zein diren. Hortxe egiazta daiteke akzi-
odun bakoitzak sozietate horretan zenbateko
inbertsioa egin duen. Nolanahi ere, Sociedad de
Desarrollo de Navarra, S.A.ren inbertsioa 5 milioi
euroko inbertsioa egin du, eta sozietatearen par-
taidetzaren % 45 dauka.

10.-) Erresumako Kabiarra marka Piscifactoría
de Sierra Nevada, S.L.ek erregistratu zuen Socie-
dad de Desarrollo de Navarra, S.A.k hartan parte
hartu baino lehen; horrenbestez, Piscifactoría de
Sierra Nevada, S.L. da haren gaineko eskubideak
dituena, eta Nafarroako Gobernuak ez du egitate
hori dela eta inongo betebeharrik.

Marka hori inskribatzeko arrazoiak enpresaren
gai partikularrak dira, beste edozein merkataritza-
izenekin gertatzen den bezala. Landa Garapeneko
eta Ingurumeneko Departamentuak eta edozein
herritarrek informazio hori eskueran dute, Marken
Erregistroa ohikoak diren prozeduren bidez kon-
tsultatuta.

Nafarroako Gobernuak uste baldin badu ez
dagoela markaren aurka egiteko argudiorik, ez du

jardunen, eta nolanahi ere ez da eskubiderik, ez
betebeharrik sortuko. Nafarroako Gobernuak erre-
gistratuta ez duen marka batek ez du ez eskubide-
rik, ez betebeharrik sortzen. Nolanahi ere, zainke-
ta zorrotza dago, Nafarroako izena edo sinboloak
modu bidegabean erabil ez daitezen eta jatorrizko
deitura babestuei eta adierazpen geografiko
babestuei buruzko 510/2006 Erregelamenduaren
esparruko arau-printzipioak, bai eta etiketei buruz-
ko araudiaren oinarrizko printzipioak ere, bete dai-
tezen.

11.-) Behin-behineko baimena emateko esku-
mena Ingurumen eta Ur Zuzendaritza Nagusiare-
na da, ez Abeltzaintza Zerbitzuarena. Gaizkatekin
lan egiteko jarduerak (merkataritza helbururik
gabe) Ingurumen eta Ur Zuzendaritza Nagusiaren
baimena dauka. Baimen horrek 2010eko martxoa-
ren 25era arte iraunen du.

12.-) Gobernuak badauka egoera horren berri.
Ingurumen eta Ur Zuzendaritza Nagusiak ongi
ezagutzen du Esako Alkatetzaren ebazpena, hain
zuzen ere Piscifactoría de Sierra Nevada S.L.
enpresari eskatutako jarduera-lizentziari ezezkoa
ematen diona, aurkeztutako agiri teknikoak nahi-
koak ez izateagatik. Bestalde, enpresak jakitera
eman du Esako Udalarekin kudeaketak egiten
jarraitzen duela baimen hori lortzeko.

13.-) Landa Garapeneko eta Ingurumeneko
Departamentuak ez daki departamentu horretako
funtzionarioak Piscifactoría de Sierra Nevada S.L.
merkataritza-sozietateko bazkideren baten senide-
ak diren, departamentuko funtzionario guztiek
Nafarroako beste enpresa batzuetako bazkideen
duten ahaidetasuna ezagutzerik ez duen bezala-
xe.

14.-) Ebroko Konfederazio Hidrografikoak Pisci-
factoría de Sierra Nevada, S.L. enpresari eremuko
uraren erabileraren titulartasuna aitortua dio.

Ingurumen eta Ur Zuzendaritza Nagusiak
badaki Piscifactoría de Sierra Nevada, S.L. enpre-
sa hasia dela isurketak baimentzeko tramitea egi-
ten Ebroko Konfederazio Hidrografikoarekin.

Tramite horren barrenean, Ebroko Konfedera-
zio Hidrografikoko teknikariek behar zituzten lagi-
nak hartu zituzten jarduerak uraren kalitatean izan
lezakeen eragina ebaluatzeko. Aurrerago, udalean
jendaurreko epea zabaldu zen. Baimena jarduera
sailkatuko lizentzia lortzeko prozeduraren barrene-
an sartu zen. Gaur egun, lizentzia hori izapidetzen
ari da. Ez dago inon jasota baimena emanda
dagoenik. Baimena, nolanahi ere, produkzio-jardu-
era hasten den momentuan eduki beharko da.
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Galderaren bigarren zatiari dagokionez, Nafa-
rroako Gobernuak parte hartutako enpresak dau-
den arau guztien betetzeaz arduratzen dira, bai
urari buruzko arauak, bai gainerakoak ere.

15.-) Nafarroako Gobernuak adierazi nahi du
Landa Garapeneko eta Ingurumeneko Departa-
mentuak ezarri zuela A nacarii espeziea baerii
espeziea baino egokiagoa dela, zeren eta Iberiar
Penintsulako espezie aloktonoa baita, ihesik iza-
nez gero kontrolatzen errazagoa eta baerii espezi-
ea baino txikiagoa. Horrenbestez, pronostikoa
aldekoa izanen litzateke.

Ingurumen eta Ur Zuzendaritza Nagusiak ez
du inongo ebidentziarik edo erreferentzia bibliogra-
fikorik ezagutzen gaizkata horren jokaera inbadi-
tzailea denik esan ahal izateko. Gaizkaten ale jakin
batek ibaian sor ditzakeen eraginei dagokienez,
badakigu gaizkataren dieta funtsean fauna makro-
ornogabe bentonikoan oinarritzen dela; adinean
aurrera egiten dutenean, berriz, harrapatze-jokabi-
deak izateraino iristen dira, baldintza naturaletan,
beste arrain espezien batzuen eta karramarro eta
anfibioen kaltetan.

Hala eta guztiz ere, kontuan hartu behar da
ibaira irits litezkeen aleak arrain-haztegikoak dire-
la, eta akuikulturakoak diren beste espezie iktiofa-
go batzuen ereduei jarraituz, harrapatze-ahalmena
askoz txikiagoa edukiko lukete. Bestalde, Acipen-
ser naccarii espeziearen elikadura Acipenser stu-
rio espeziaren elikaduraren oso antzekoa da;
azken hori Ebroko Ibarreko ibaietako espezie
autoktonoa zen, gaur egun desager tutakoa.
Horrenbestez, ez da oso bideragarritzat jotzen
gaizkatak “Tortosaraino bitartean bizi-mota guztiak
suntsitzea”.

Arrain-haztegia balizko ihesetatik babesteari
dagokionez, jarduera sailkatuko lizentzia lortzeko
aurkezturiko txostenak jada aurreikusten du
babes-kota handitzea, Esako urtegia eraginkorta-
sunez kudeatzeari begira, gaur egun urtegi hori

handitzekok plana baitago. Ebroko Konfederazio
Hidrografikoaren komunikazioa etengabekoa da,
eta bilatzen ari da bermatzea ezen, ura eta lohiak
askatuz gero, babesa segurtasun-maila efektiboe-
tan egotea.

Halaber, adierazi nahi dugu ibaia babesteari
begira, metalezko barrera batzuk jarri zirela, ani-
malien ihesa saihesteko.

Adierazitako kalte-ordainari dagokionez, esan
beharra dago indarreko arauen arabera, balizko
“ingurumen-hondamendi” baten erantzulea Pisci-
factoría de Sierra Nevada S.L. izanen litzatekeela,
eta bera arduratu beharko litzatekeela kasuko
kalte-ordainak ordaintzeaz.

16.-) Dakigula, Foruzaingoko Patruila Ekologi-
koak ez du inongo diligentziarik egin gai horri
buruz.

17.-) Aurreko erantzunaren arabera, ez da
bidezkoa.

18.-) Ez dago jasota Piscifactoría de Sierra
Nevada, S.L.k bestelako obrarik egin duenik
Esako instalazioetan. Ez dugu jakin baimendu
gabeko obrarik egin denik. Udalaren salaketarik ez
dago (bera da hirigintzaren arloko ikuskaritzaren
lehenengo erantzulea, 35/2002 Foru legeko 197.1
artikuluaren arabera), ez eta beste inongo pertso-
naren edo entitateren salaketarik ere.

19.-) Patenteen eta marken erregistroan ez da
“Caviar de Navarra” marka erregistratu, ez eta
“Caviar del Reino de Navarra” marka edo “Caviar
del Reyno Gourmet” marka ere. “Erresumako Kabi-
arra” markak ez du erresuma lurralde geografiko
berezi batekin lotzen, are gutxiago Nafarroarekin.
Erresuma ugari daude eta izan dira, eta Granada
bera ere erresuma izan zen.

Iruñean, 2009ko urriaren 15ean

Berrikuntza, Enpresa eta Enplegu kontseilaria:
José María Roig Aldasoro
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Galdera, ikastetxe publiko berean eta hizkuntza eredu berean eskolatzeko

zailtasunak dituzten familiei konponbide bat emate aldera aurreikusi-

tako jarduketei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

María Victoria Arraiza Zorzano andreak galde-
ra egin du ikastetxe publiko berean eta hizkuntza
eredu berean eskolatzeko zailtasunak dituzten
familiei konponbide bat emate aldera aurreikusita-
ko jarduketei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 25eko 94.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 22an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari María
Victoria Arraiza Zorzano andreak galdera egin du
ikasle batzuen eskola garraioari buruz (PES-
00252). Hona Nafarroako Gobernuko Hezkuntza
kontseilariaren erantzuna.

Sarrigurenen bizi eta Mendillorri auzoko ikaste-
txe publikoetako D ereduan matrikulatuta dauden

Lehen Hezkuntzako ikasleei dagokienez, jada
eskola-garraioa badute, hala ezarrita dagoelako
Ikuskapen eta Zerbitzuen zuzendari nagusiaren
ekainaren 11ko 319/2009 Ebazpeneko 1.4 idatz-
zatian. Izan ere, ebazpen horren bidez, 2009-2010
ikasturtean eskola garraioaren antolaketa eta fun-
tzionamendurako jarraibideak onesten dira.

“Era berean, eskola garraioaren onuradun iza-
nen dira, Hezkuntzako Administrazioak eskatuta
kasuan kasuko mailako lehen kurtsoko ikasketak
eskola zonifikazioaren arabera ez dagokien ikaste-
txe batean hasi dituzten ikasleak, baita hautaturiko
hezkuntza-eskaintza dagokien ikastetxean, esku-
aldean edo barrutian ez izateagatik, beste ikaste-
txe batera –barruti berekora nahiz beste batekora–
joan behar duten ikasleak.”

Besterik da familia batzuetan gertatzea bi anai-
arreba edo gehiago daudela hizkuntza-aukera
horretan, baina adinarengatik egitea dagozkien
ikasketengatik, matrikulatuta egon behar izatea,
hezkuntza zonifikazioaren arabera, batzuk –haur
hezkuntzakoak– Sarrigurengo ikastetxe publikoan
eta besteak –lehen hezkuntzakoak– Mendillorri
auzoan D ereduan irakasten duten ikastetxe publi-
koetan. Hala eta guztiz ere, gurasoek, beren

Galdera, udal idazkaria Ororbiako Udalarekin partekatu beharrari buruz

Ezkabarteko Udalak egiten duen eskariari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Juan José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin
du udal idazkaria Ororbiako Udalarekin partekatu
beharrari buruz Ezkabarteko Udalak egiten duen
eskariari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 25eko 94.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Juan
José Lizarbe Baztán jaunak galdera egin du Ezka-
barteko Udalari buruz. Hona Toki Administrazioko
kontseilariaren erantzuna:

Ez dugu Ezkabarteko Udalak galderan azaldu-
takoaren moduko eskaririk egin izanaren berri.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Toki Administrazioko Departamentuko kontsei-
laria: Amelia Salanueva Murguialday



borondatez, aukeratu dute beren seme-alabak
Mendillorriko D ereduko haur hezkuntzan matriku-
latzea, eredu hori Sarrigurengo ikastetxe publikoan
ere eskaintzen den arren. Horrenbestez, aipatu
ebazpeneko 1.2 idatz-zatiaren arabera, ezin da
eskola garraioaren zerbitzuaren eskaria bete,
zeren eta gertatu behar baita zonifikazioaren ara-
bera dagokien ikastetxea ikaslearen ohiko bizitoki-
az beste herri batean egotea.

Maila juridikoko arrazoiez gainera, eta Hezkun-
tza Departamentuak Arartekoari adierazitakoaren
ildotik, kontuan hartu behar dugu Sarrigurengo
Ikastetxe Publikoa eraikitzea eta abian jartzea inte-
res orokorra asetzea helburu duen Hezkuntza
Administrazioaren jarduera bat dela; betiere, inte-
res orokor hori da Sarrigurengo eskola-umeak
beren bizitokira hurbiltzea. Argi dago horrelako
garrantzia duen erabaki baten aurretik azterketa
sakona eta inbertsio ekonomiko handi bat egin
behar direla, eta horien emaitza izanen dela ikas-
tetxea lanean hastea hezkuntza-plangintzaren ara-
berako baldintza onenetan.

Familiaren ikuspuntutik ulergarria izan daiteke-
en arren gurasoek nahi izatea beren seme-alabek
ikastetxe berean ikastea, gure ustez hori Hezkun-
tza Administrazioak ase nahi duen interes oroko-
rraren aurkakoa da. Izan ere, kontraesan bat iza-
nen litzateke ikastetxe bat –interes orokorra
asetzeko, gogora dezagun– planifikatu eta egin
duen administrazio batek beste alde batetik lehen-
tasun pertsonalak asetzea ikasleak herri horretatik
joan daitezen finantzatuz. Beste ikastetxe batera
joateko eskola-garraioa antolatzeak eta finantza-
tzeak dakarren kostu gehigarriaz gainera, zerbitzu
hori ez dator bat ezarritako irizpideekin. Eskola-

garraio hori jartzea ez letorke bat, ezta ere, balia-
bide publikoen kudeaketa eraginkor eta efizientea-
rekin; are gehiago, behin Hezkuntza Administrazio-
ak bere betebeharrak bete dituenean, uler tu
beharra dago ikasleen gurasoek beren borondatez
hautaturiko lehentasun horiek asetzeko esfortzua
haiei dagokiela.

Administrazioaren erabakia zuzena dela jotze-
ko beste arrazoi batzuk ere badaude: beste batzu-
etan ere oraingoa bezalako kasuak gertatu izan
dira, eta Administrazioak orain bezalaxe jokatu du;
horrenbestez, konparaziozko bidegabekeria bat
izanen litzateke oraingoan eskatutakoa onartzea.
Era berean, aurrekari oker bat izanen litzateke
etorkizunean sor daitezkeen antzeko kasuetarako.

Parlamentu-galderan aipatzen da, halaber,
“atzerriko hizkuntza bat eskaintzen duen ele biko
ereduko” matrikulazioa. Horri dagokionez, beste
behin Ikuskapen eta Zerbitzuen zuzendari nagusi-
aren ekainaren 11ko 319/2009 Ebazpeneko 1.4
idatz-zatia aipatu beharrean gaude. Idatz-zati
horren amaieran, orokorrean ezarrita ez dauden
eskaintzetan matrikulatutako ikasleen salbuespe-
na aipatzen da, eta horixe da hain zuzen ere ele
biko ereduekin gertatzen dena. Hori dela eta, kasu
horretan ere, ezin da eskola-garraioaren zerbitzua
eman.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamendua betez.

Iruñean, 2009ko urrian

Nafarroako Gobernuko eledun, Hezkuntza kon-
tseilari eta Erakundeekiko Harremanetarako kon-
tseilaria: Alberto Catalán Higueras
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Galdera, Eslabako Santa Crisen aurkitutako piezak eta indusketa arkeolo-

gikoa direla-eta Gobernuak dituen planei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Eslabako Santa Crisen aurkitutako piezak eta
indusketa arkeologikoa direla-eta Gobernuak ditu-
en planei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 25eko 94.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 22an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak gal-
dera egin du Santa Criseko indusketa arkeologiko-
ei buruz (PES-253/09). Hona Vianako Printzea
Erakundea-Kultura eta Turismo Departamentuko
kontseilariaren erantzuna:

1. Zer plan dauzka Nafarroako Gobernuak
pieza horietarako nahiz indusketetan ager daitez-
keen balizko beste batzuetarako?

Indusketaren egungo fasean, aztarnategiko
–bidenabar esan dezagun Santa Criz duela izena,
eta ez Santa Cris– intereseko pieza guztiak erreti-
ratzen joanen da, lehenbizi lan arkeologikoekin
jarraitu ahal izateko eta bigarrenik aurkikuntzak
kontserbatzeko eta gordetzeko.

2. Zergatik ez zaio publizitaterik eman hainbes-
teko garrantzia duen aurkikuntza bati? Segurta-

sun-arrazoiengatik da, ala aurkikuntza horiek isila-
razten dira, besterik gabe, Vianako Printzea era-
kundeak indusketa espoliatzeko?

Segurtasunarengatik.

3. Zer asmo dauzka Nafarroako Gobernuak
hainbesterainoko garrantzia eta hedaduraz nola
arte-aberastasunez hain handia den indusketa
honetarako?

Nafarroako Gobernuak eskatuta eta finantzatu-
ta, aztarnategiaren ardura duen arkeologoen tal-
deak plan zuzendari bat prestatu du. Helburua da
datozen urteetan plan hori garatzen joatea.

4. Ba al dago epe luzeko planik, indusketak
hedatu eta zaintzeko, haiek jendeari erakustea-
rren?

Aurreko puntuan erantzun dudan bezala,
aztarnategiaren plan zuzendari bat badago.

5. Piezak aurkikuntza-tokitik behin-behinekoz
eraman al dira?

Piezak erretiratu egin dira, gordetzeko. Amaie-
ran non kokatuko diren aztarnategiaren bilakaera-
ren beraren arabera eta amaieran ematen zaien
balioaren arabera erabakiko da.

Hori igortzen dizut Nafarroako Parlamentuko
Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatutakoa
betetzeko.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón



Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 1. zk. / 2010eko urtarrilaren 13a

21

Galdera, Urbasako Jauregian aurreikusitako jarduketei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Román Felones Morrás jaunak galdera egin du
Urbasako Jauregian aurreikusitako jarduketei
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 18ko 91.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 22an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Román
Felones Morrás jaunak galdera egin du Urbasako
Jauregiarekin zerikusia duten zenbait gairi buruz
(PES-257). Hona Vianako Printzea Erakundea-
Kultura eta Turismo Departamentuko kontseilaria-
ren erantzuna:

Nafarroako Gobernuak uste du garrantzitsua
dela Urbasako Jauregiaren multzo osoaren gaine-
an jardutea, hura lehengoratzeko eta haren erabi-
lera garapen onena bideratuko duten aukeren ara-
bera egokitzeko.

Jauregia lehengoratzerakoan, kontuan hartu
beharko da ematen zaion erabilerak lagungarri
gertatu behar duela eskualdeari bultzada ekono-
mikoa emateko; halaber, eraikina ezarrita dagoen
ingurune naturala aintzat hartu beharko du.

Horretarako, Vianako Printzea Erakundea-Kul-
tura eta Turismo Departamentuak higiezinaren
mantentzea eta kudeaketa ditu esleituta, eta
beharrezkotzat jo zuen hotel bat jartzeko aurrepro-
iektu bat egitea. Aurreproiektuaren arabera, auke-
ra dago jauregiko instalazioetan lau izarreko hotel
bat jartzeko, eta haren banaketarako ezaugarri
teknikoak eta gutxi gorabeherako aurrekontua ere
jasotzen ditu.

Aurretiazko urrats osagarri gisa, jauregian
hotela jartzeko aukeraren bideragarritasunari
buruzko azterlan bat egin da.

Azterlan hori egitea “Advanced Leisure Servi-
ces S.L.” enpresari adjudikatu zitzaion, 28.000
euroko kostuarekin, eta hirurogeita hamar egun
naturaletan egiteko epea ezarri zitzaion.

Egindako aurreproiektua kontuan hartu duen
azterlan horretatik ondorioztatzen da bideragarria
izanen litzatekeela 4 izarreko hotel bat ustiatzea,
betiere Administrazioak hura eraikitzeko laguntza
ematen baldin badu, zeren eta jauregia ezarrita
dagoen tokiaren ezaugarriarengatik, baldintza
jakin batzuk behar baitira hura ustiatzeko, eta
hotela jada jauregia osatzen duten eraikinen bal-
dintzak zorrotz betez egin beharko litzatekeelako.

Krisialdi ekonomikoak oso eragin handia izan
du azterlanetik ondorioztatzen zen planteamendu-
an. Izan ere, krisialdiaren ondorioz, ekimen priba-
tuaren ekarpena ia ezinezkoa da egungo egoeran.
Horri Foru Ogasunaren aurrekontu-egoera zaila
gehitu behar zaio. Izan ere, horren ondorioz ia ezi-
nezkoa da proiektuari une hauetan ekitea.

Hori dela eta, egokitzat jo da Ekonomia eta
Ogasun kontseilariari gertatutakoaren berri ema-
tea eta departamentu horri instalazioa eskaintzea
hartarako destino bat bila dezan, Nafarroako
Gobernuak eskualderako diseinatzen dituen jardu-
eren barruan.

Una hauetan, departamentua Ekonomia eta
Ogasun kontseilariaren erantzunaren zain dago,
erantzun horren arabera jokatzeko.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón
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Galdera, Estellerriko eremu ureztagarriaren proiektuari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Estellerriko eremu ureztagarriaren proiektuari
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko urriaren 2ko 96.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 22an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak gal-
dera egin du Estellerriko eremu ureztagarriaren
proiektuari buruz (PES-258). Hona hemen Landa
Garapeneko eta Ingurumeneko kontseilariaren
erantzuna:

Estellerriko eremu ureztagarri berriak ukitutako
jabeek oro har duten iritzia eta jarrera ziurtasunez
ezagutzeko formula egokiena jada Nafarroako
Ubideko eremu ureztagarrian arrakastaz erabil-
tzen ari den bera da; hau da, Nafarroako Azpiegi-
turei buruzko martxoaren 7ko 1/2002 Foru Legeko
43.2 artikuluan zehaztutakoa. Izan ere, hauxe dio,
hitzez hitz:

43.2. artikulua. Foru lege honen 42. artikuluko
2. idatz-zatiko h) letran xedatutakoa betetzeko
egin beharreko desjabetzapenetarako prozedura
espezifikoari dagokionez, honako hau hartuko da
kontuan:

Ureztalurrak jartzen diren lekuetan, lurzatien
berrantolamenduko oinarriak onetsi ondoren, uki-
tutako jabeetakoren batek uko egiten badio foru
lege honetan ezarritako konpromisoak onartzeari,
eta, bereziki, oinarrizko proiektuak bildutako inte-
res orokorreko obren kostuetatik pagatu behar
duen zatiari, orduan, haren jabetzako lur horiek
lehorrekoekin batera berrantolatuko dira, ureztalu-
rretatik kanpo, edo, bestela, desjabetzen ahalko
zaio lurrak aldaketa egin aurretik zuen balioaren
arabera.

b) Oinarrizko proiektuak biltzen dituen interes
orokorreko obren kostuetatik onuradunak pagatu
behar duena, aurreko a) idatz-zatian aipatzen
baita, aldentzen ahalko da aurrekontutik, gehienez
ere, 100eko 35. Aurrekontua iraganiko denboraren

arabera gaurkotuko da, kontsumorako prezioen
indizea kontuan harturik.

c) Haien finkak ureztalur bihurtzea nahi ez
duten jabeak zehaztearren, ebazpen baten bidez,
ureztalur bihurtzeak ukitutako titular bakoitzari
hogeita hamar eguneko gehieneko epea emanen
zaio, kontra dagoela adierazteko, nahi izanez
gero, eta idatziz, Nekazaritza, Abeltzaintza eta Eli-
kadura Departamentuan. Ebazpen horren kontra
administrazioarekiko helegitea jartzen ahalko du,
Nafarroako Gobernuari zuzendua.

Legearen artikulu honetan desjabetzea interes
orokorreko obra horiei ekiteko tresna baliagarritzat
jotzen bada ere, ez dago aurreikusita formula
horretara jotzea, zeren eta normalean beren lurrak
ureztalur bihurtu nahi ez dituztenek lehorreko
lurrak kontzentratuta dauzkate, eta hori behar bes-
teko tresna bat da aurreikusitako azalera guztia
ureztagarri bihurtu ahal izateko. Horrelaxe gertatu
da Nafarroako Ubidearen eremu ureztagarrian, eta
ez da espero izatekoa erantzun sozialean desber-
dintasun handiak egotea bi eremu ureztagarri hori-
en artean.

Nolanahi ere, ez da ahaztu behar interes oro-
korreko jarduera bati buruz ari garela, eta, era
horretako jarduera guztiekin gertatzen den bezala,
haren onurek ez dutela eragiten soilik egungo
jabeengan –desjabetzearen balizko subjektuen-
gan, hain zuzen– baizik eta herritar askoz ere
gehiagorengan –eta horien artean daude eskual-
dean etorkizunean sortzen den enpleguaz onura
atera dezaketenak–. Erakusgarri txiki bat besterik
ez bada ere, Riegos de Navarrak eta Quasar Con-
sultoresek berriki egin duten azterlan batean
(“Ustiategien bideragarritasuna bermatzen duen
Estellerriko eremu ureztagarriaren oinarrizko kon-
tsumoaren determinazioa”, 126 nekazaritzako lan
unitate dira proiekturik gabe dagoen eremu urezta-
garrian egungo baldintzetan erabiltzen direnak;
erabilera 500 nekazaritzako lan unitatetara ere
irits liteke lehorreko lurrak ureztagarri bihurtzeko
ustez aukera gehien dituen eta bideragarriena den
proiektuan jasotakoaren arabera.

Horrenbestez, kontsultarako aurreikusi diren
datak lurzati berrantolamenduko prozesutik beretik
heldu direnak dira, behin udalez gaindiko eraginari
buruzko proiektu sektorialean zehaztasunez ezarri
ondoren eremu ureztagarria zein den. Proiektu
horrek nahitaez jaso beharko du ingurumen eragi-
naren deklarazioa, eta kasua bada Nafarroako



Gobernuak onetsi beharko du behar den jendau-
rreko aldia iragan ondoren; izan ere, jendaurreko
aldi horretan interesdun guztiek egokitzat jotzen
dutena adierazi ahalko dute. Halaber, kontsulta
egin ahal izateko, eremu ureztagarria zorrotz
zehazteaz gainera, hektarea bakoitzeko gutxi
gorabeherako kostua eta udalez gaindiko eraginari
buruzko proiektu sektoriala egitearen kostua eza-
gutu behar dira. Hori guztia, Nekazaritza Azpiegi-
turei buruzko 1/2002 Foru Legeko 43.2 artikuluari
jarraituz. Eta ezinbestekoa da, halaber, jabetzari
buruzko ikerketa egitea, ukitutako jabe guzti-guzti-
ak zehaztu ahal izateko.

Une honetan, ez du zentzu handirik kontsulta
bat egitea, ez ureztalurren behin betiko perime-
troa, ez ukitutako jabeak, ez beren lurrak ureztalur
bihurtzeak zenbateko kostua izan dezakeen jakin
gabe.

Hala eta guztiz ere, gure ustez litekeena da
1/2002 Foru Legeko 43. artikuluan aurreikusitako
kontsulta 2010. urtearen bukaeran edo 2011ko
lehen hiletan egitea.

1/2002 Foru Legeko 43. artikuluan jasotakoa-
ren araberako kontsulta aldi berean eginen zaie
kontzentrazio oinarrietan udalez gaindiko eraginari
buruzko proiektu sektorialean eta lurzati berranto-
lamenduari eta ureztalurrak bihurtzeari buruzko
foru dekretuan zehaztutako eremu ureztagarriaren
barruan ageri diren lurretako jabe guztiei, eta 30
eguneko epea emanen zaie ureztalurren proiektu-
ari buruz duten borondatea adieraz dezaten. Pro-
zedura horretatik kanpo egiten den beste edozein
kontsultak eragozpen bat izanen du: titularrek ezin
jakitea zein finka sartzen diren eta ureztatzeko
arloa zein den. Horrek, izan ere, bera deuseztatu-
ko luke, erro-errotik.

Ureztalurren eremuan jaberik egon arren beren
lurrak ureztalur bihurtu nahi ez dituztenak, posi-
blea da ureztalurren eremuan inguruko lehorreko
lurren jabeak kokatzea. Lehorreko lurrak ureztalur
bihurtzeko beste esperientzia batzuen arabera,

bihurtze hori nahi ez dutenen ehunekoa oso txikia
da eta beti aukera izan da, aldi berean egiten den
lurzati berrantolamenduko prozesuari esker, urez-
talurretatik kanpoko jabeak ureztalurrak nahi ez
dituzten jabeek libre uzten dituzten ureztalurren
eremuko kokapenetara aldatzeko.

Aurrekoa gorabehera, ureztalurren jabeen
aldetik halako errefusa bat sortuko balitz non
modurik ez baitzen egonen ureztalurren eremutik
kanpoko lehorreko lurretan, aukera dago edo
lehendabiziko galderaren erantzunean aipatutako
desjabetze bidea erabiltzeko, edo soilik lurzati
berrantolamenduari ekiteko ureztalurren eremua
proiektuaren bideragarritasun mugen arabera
murriztuz. Baldin eta ureztalurren eremuaren
murrizpenak proiektua bideraezin bihurtzen badu,
Nafarroako Gobernuak ezinbestez jabeei eginiko
inkestaren emaitza onartu eta ez lioke bihurketari
ekinen.

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria 2009ko martxoaren 5ean Parlamentuan age-
rraldia izan zuenetik lur-aldaketak gertatu izanari
buruzko galderari erantzuteko, esan beharra dago
Landa Garapeneko eta Ingurumeneko Departa-
mentuak ez duela kontrolatu salerosketen, oinor-
detzen edo beste edozein arrazoiren ondorioz
Estellerrian izan den trafiko juridikoa, zeren eta
ekimen pribatua askea baita egokitzat jotzen ditu-
en transakzio guztiak egiteko; bestalde, esan
dezagun salerosketa guztiak ez direla eskritura
publiko bihurtzen. Aurrekoa gorabehera, kontsulta
kasuko Jabetzaren Erregistroan egin beharko litza-
teke, bertan egonen baitira jasota aipatu agerral-
dia egin nuenetik izan diren titulartasun-aldaketa
guztiak.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria
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Galdera, nekazariek eta abeltzainek ekoitzitako produktuen prezioei

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
nekazariek eta abeltzainek ekoitzitako produktuen
prezioei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko urriaren 2ko 96.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 22an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak gal-
dera egin du nekazariek eta abeltzainek ekoitzita-
ko produktuen prezioen gaineko zenbait gairi
buruz (PES-259). Hona Landa Garapeneko eta
Ingurumeneko kontseilariaren erantzuna:

Nafarroako Gobernuak bere estatistikak taxu-
tzen ditu, eta Ingurumen, Landagune eta Itsas
Inguruetako Ministerioak taxututakoetan parte har-
tzen du. Ondorioz, badaki zein den eta aztertu egi-
ten du elika-kateko katebegietako prezioen bilaka-
era. Informazio iturri guztiek erakusten dutenez,
zenbait hamarkadatatik hona nekazaritzako pre-
zioek joera deflazionista etengabea izan dute,
bereziki lehen ekoizpenaren faseetan. Halatan,
produkzioaren fase horietan nagusi dira lehen
sektorearen eta nekazaritzako elikagaien industri-
aren berregituraketa-prozesuak, eta horrek krisi
iraunkorrean jartzen du sektorea, bai Nafarroan
bai Espainian, eta Europan eta gainontzeko konti-
nenteetan ere bai, hala herrialde garatuetan nola
garapen bidean daudenetan.

Gauzak horrela, Nafarroako Foru Komunitate-
ak ezin ditu alde bakarreko neurriak hartu arlo
horretan; izan ere, Europar Batasuneko nahiz
nazioarteko araudiek mugak ezartzen dizkiete
botere publikoei, prezioei eta lehia askeari dagoki-
enez. Nafarroak ezin du ezer egin prezioen erre-
gulazioaren arloan. Produkzio-egiturak hobetzeko,

asoziazionismoa babesteko, balio-katearen barru-
ko elkarrekintzak sustatzeko eta balio erantsi han-
diagoko produkzioak babesteko neurrien artean
sartu behar dira hartu beharreko neurriak, prezio-
diferentzialak bide eman dezan irabaziak banatze-
ko, halako moduan banatu ere, non ekoizleak ez
duen galerarik izanen.

Arlo horretan, Nafarroa lehen sektoreari lagun-
tza gehien ematen dioten autonomia erkidegoeta-
rik bat da. Hala, dauden laguntza-lerro ugariak,
nekazaritzako ustiategiak modernizatzeko, asozia-
zionismorako, balio erantsia areagotzeko, merka-
turatze eta sustapenerako, kalitatezko deiturak
aldeztu eta sustatzeko, bai eta azpiegiturak
modernizatzeko dauden laguntza-lerroak ere,
erreferente dira nazioan, bai zenbatekoari begira
bai onuradunen kopuruari begira ere.

Nafarroako Gobernuaren ustez, Prezioen
Behatokia tresna bat da, ezen ez berezko helburu
bat. Uste dugu tresna egokia dela diagnosiak
zehazteko edo punturik gatazkatsuenak identifika-
tzeko. Halere, prezioen behatoki bereki eta esklu-
sibo bat izan gabe ere egin daitezke erabaki politi-
ko garrantzitsuenak hartu ahal izateko diagnosiak.
Hartara, Nafarroarentzat aski izan daiteke nazioan
nahiz foru erkidegoan gaur egun sortzen den
informazio estatistikoa. Hala eta guztiz ere, Landa
Garapeneko eta Ingurumeneko Departamentua-
ren estatistika unitatearen egitura bera aprobetxa-
tuz, prezioen osaerari eta haien bilakaerari buruz-
ko analisia indartu nahi dugu, eta egiteko horri,
inongo arazorik gabe, Prezioen Behatokia dei
dakioke. Behatoki horretan, aldi berean, antola-
mendu sektorialetako azpi-sektoreetako ordezkari-
ek edo/eta eragileek parte hartu beharko dute, eta
publikoa izanen da, Landa Garapeneko eta Ingu-
rumeneko Departamentuko unitate batek koordi-
natu eta kudeatuko baitu.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2009ko urriaren 19an

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria



Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 1. zk. / 2010eko urtarrilaren 13a

25

Galdera, Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietarako Departamentuak

behin-behinekotasunari buruz hartutako neurriei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietarako
Departamentuak behin-behinekotasunari buruz
hartutako neurriei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 23an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak
galdera egin du Familia, Gazteria, Kirol eta Gizar-
te Gaietako Departamentuko behin-behinekotasu-
nari buruz (PES 232/09). Hona hemen Familia,
Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilaria-
ren erantzuna:

Lehenbizi, abuztuaren 1eko behin-behinekota-
sun datuei dagokienez, adierazi behar dugu Fun-
tzio Publikoaren zuzendaritza nagusiak emandako
datuei jarraituz, Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte
Gaietako Departamentuko behin-behinekotasuna-
ren ehunekoa –Nafarroako Mendekotasun Agen-
tzia alde batera utzita, erakunde horrek eskumena
baitu aldi baterako langileak kontratatzeko– 
% 24,03 da.

Zenbateko hori, Nafarroako Mendekotasun
Agentziaren kasuan, % 59,28 da. Horren azalpena
da erakunde autonomoaren mendeko egoitzetako
plantillari eusteko beharra dagoela, hain zuzen ere
ohiko langileen zati handi batek oporraldiaz goza-
tzen duen garai batean.

Bigarrenik, behin-behinekotasuna gutxitzeko
hartu beharreko neurriei dagokienez, adierazi
behar da, ongi jakina den bezala, gutxitze hori soi-
lik gauza daitekeela, administrazio publikoetan,
funtzio publikoan sartzeko hautapen prozedura
objektiboen bitartez, Konstituzioak jasotako mere-
zimendu eta gaitasun printzipioen arabera.

Horretarako, Foru Komunitateko Administrazio-
ak, beste edozein administrazio publikok bezala,
aldizka bere enplegu eskaintza publikoa onesten
du, eta hura gero langileak hautatzeko kasuko dei-
aldien bitartez betearazten du.

Deialdi horiek onestea eta kudeatzea ez dago-
kio, jakina den bezala, Familia, Gazteria, Kirol eta
Gizarte Gaietako Departamentuari, baizik eta
eskumen hori esleituta daukaten organoei, Nafa-
rroako Foru Komunitateko Administrazioko eta
haren erakunde autonomoetako organo batzueta-
ko langileriaren arloko eskurantzak zehazten ditu-
en otsailaren 21eko 30/2005 Foru Dekretuak eza-
rritakoaren arabera.

Iruñean, 2009ko urriaren 5ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Galdera, Los Arcosko abiadura handiko zirkuituari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Amanda Acedo Suberbiola andreak galdera
egin du Los Arcosko abiadura handiko zirkuituari
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko irailaren 14ko 88.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 28an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Socialistas del Parlamento de Navarra parla-
mentu-taldeari atxikitako foru parlamentari Aman-
da Acedo Suberbiolak galdera egin du SPRIn
sozietatearen gaineko argibide batzuk eskatzeko
(PES-228). Hona Ekonomia eta Ogasun kontseila-
riaren erantzuna:

1.- Lehenbiziko galderari dagokionez –SPRI-
Nek Los Arcosko abiadura-zirkuituko pistak aloka-
tzeko hartutako konpromisoari buruzko galdera–,
une honetan ez dago indarrean xede hori duen
inongo akordiorik.

2.- Bigarren galderari dagokionez –SPRINek
edo partaidetza duten beste enpresa batzuek Los
Arcosko abiadura-zirkuitua egiteko gastatutakoari
buruzko galdera–, SPRINek honako diru-jartzeak
egin ditu Circuito Los Arcos, S.L. sozietatean:

• 2007/06/25: 900.000 euro jarri zituen, sozie-
tatea eratzeko ekintzan 9.000 partaidetza sozial
erosteko.

• 2008/02/06: 900.000 euro jarri zituen, kapita-
la zabaltzeko 9.000 partaidetza sozial erosteko.

• 2008/07/09: 675.000 euro jarri zituen, kapita-
la zabaltzeko 6.750 partaidetza sozial erosteko.

• 2008/07/21: 2.750.000 euro jarri zituen, sale-
rosketa bidez 27.500 partaidetza sozial erosteko.

• 2008/08/05: 4.500.000 euro jarri zituen, kapi-
tala zabaltzeko 45.000 partaidetza sozial eroste-
ko.

• 2008/08/05: 5.000.000 euro jarri zituen, kapi-
tala zabaltzeko 50.000 partaidetza sozial eroste-
ko.

• 2009/03/12: 4.275.000 euro jarri zituen, kapi-
tala zabaltzeko 42.750 partaidetza sozial eroste-
ko.

Bere aldetik, arestian aipaturiko Circuito Los
Arcos, S.L. sozietateak honako diru-jartzeak egin
ditu, BEZik gabe, zirkuitua egiteko:

• 2007ko ekitaldia: 623.183,32 euro.

• 2008ko ekitaldia: 18.783.587,28 euro.

• 2009ko ekitaldia (2009/09/01era ar te):
9.867.740,78 euro.

3.- Hirugarren galderari dagokionez –SPRINek
gaur egun Los Arcosko abiadura-zirkuitua gara-
tzen duen enpresan daukan partaidetzari buruz-
koa–, gaur-gaurkoz SPRINek ez du inongo partai-
detzarik Circuito de Los Arcos, S.L. sozietatean,
zeren eta titularra zeneko partaidetza Nafarroako
Foru Komunitateko Administrazioari eskualdatu
baitzaio.

Iruñean, 2009ko urriaren 13an

Ekonomia eta Ogasun kontseilari eta Bigarren
lehendakariorde: Álvaro Miranda Simavilla
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Galdera, itxaron-zerrendak murrizteko edo Osasun Laguntza Espezializa-

tuko Itxaronaldien Bermeei buruzko Foru Legeari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Asun Fernández de Garaialde y Lazkano
andreak galdera egin du itxaron-zerrendak murriz-
teko edo Osasun Laguntza Espezializatuko Itxaro-
naldien Bermeei buruzko Foru Legeari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2009ko urriaren 2ko 96.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2009ko urriaren 28an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Asun Fernández de Garaialde andreak
galdera egin du itxaron-zerrendak murrizteko edo
Osasun Laguntza Espezializatuko Itxaronaldien
Bermeei buruzko Foru Legearen gaineko zenbait
gairi buruz (PES-262/09). Hona Osasun kontseila-
riaren erantzuna:

– 2009ko irailera bitarteko gastua: 

Zentroa Kontratazioa Luzapena Guztira 

Anbulatorioak 1.469.984 1.071.308 2.541.292 

Buruko osasunaren alorreko zentroak 26.785 45.867 71.656 

Nafarroako Ospitalea 1.875.835 452.637 2.327.472 

Bideko Ama Birjina Ospitalea 1.661.971 1.223.313 2.885.284 

Ubarmin Klinika 753.223 1.011.896 1.765.115 

Tuterako Barrutia 729.272 725.515 1.454.787 

Lizarrako Barrutia 222.273 390.614 612.887 

Oinarrizko osasun laguntza 1.838.217 1.372.321 3.210.538 

Guztira 8.576.564 6.292.471 14.869.035 

 

– Itxaron-zerrenden ondoriozko desbideratzeak, 2009ko urtarriletik abuztura. 

Desbideratzearen arrazoia San Miguel C.U.N. Médicis 
Diagnosi probak 220.976 236.660 595.725 
Ebakuntza kirurgikoak 1.025.219 1.793.444 0 
Kontsultak 63.467 203.656 0 
Desbideratzeak, guztira 1.309.661 2.233.759 595.725 

 
Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-

tuko Erregelamenduan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2009ko urriaren 26an 

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely
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